
PROTOKÓŁ Nr XXIV/2020

z XXIV sesji  Rady Gminy Grunwald odbytej w dniu  28 maj 2020 r.
w hali  sportowej przy Szkole Podstawowej im. Mikołaja Kopernika w Gierzwałdzie

Początek obrad godz. 15 0 0 .
Zakończenie obrad godz.  16 4 5 .
Przewodniczyli:  
Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- pani Krystyna Zwalińska, 

Ustawowy skład rady: 15 radnych.
Obecni Radni Gminy Grunwald:

1. Ryszard Bala,  
   2. Halina Gutowska,

3. Małgorzata Kamińska,
4. Adam Królikowski,
5. Sławomir Matuszewski,
6. Zbigniew Napłoszek,
7. Dariusz Nowicki,
8. Jerzy Sawicki,  
9. Iwona Stanka,
10. Piotr Szewczak,
11. Ewa Ziejewska,
12. Krystyna Zwalińska.

Nieobecni Radni Gminy Grunwald :
1. Ewa Bawolska,
2. Cecylia Lecewicz-Husar,
3. Arkadiusz Piasecki. 

Ponadto w posiedzeniu udział  wzięli :
   1. Adam Szczepkowski - Wójt Gminy ,
   2. Jan Sokołowski – Sekretarz Gminy,
   3. Sylwia Kierebińska – Skarbnik Gminy,
   4. Józef Nowakowski- Kierownik RGKiM
   5. Sołtysi  i mieszkańcy Gminy Grunwald.

Podjęto uchwały od nr 181 do nr 187.

Ad pkt.1. 
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-   poinformowała,
że  obrady są  transmitowane i  utrwalane  za  pomocą urządzeń rejestrujących obraz  i
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dźwięk .  Dokonała  otwarcia  XXIV sesji  Rady Gminy,  po czym stwierdziła  kworum,
przy którym może obradować i  podejmować prawomocne uchwały Rada Gminy. 
Następnie powitała radnych i zaproszonych gości.  

Ad pkt. 2. 
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-  kolejny  punkt
obrad  przyjęcie  porządku  obrad.  Poddała  pod  głosowanie  zmiany  ustalone  na
posiedzeniu komisji:
1.  Dodanie  do  porządku  obrad  punktu  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na
sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych  działek  39/4,  39/5,  39/6,  39/7  i  części
działek 39/11, 39/13 i 39/12 obręb Gierzwałd w trybie przetargu nieograniczonego.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;
Królikowski Adam;  Iwona Stanka; Jerzy Sawicki,  Matuszewski Sławomir;

Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz;Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska
Krystyna

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

Radni wyrazili  zgodę na dodanie do  porządku obrad punktu uchwały w sprawie
wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości niezabudowanych działek 39/4,  39/5,

39/6, 39/7 i  części działek 39/11, 39/13 i 39/12 obręb Gierzwałd w trybie przetargu
nieograniczonego.

Radni uwag nie zgłosil i.

2. Wykreślenie z porządku obrad punktu 5.7 uchwały w sprawie opłaty targowej.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;
Królikowski Adam;  Iwona Stanka; Jerzy Sawicki,  Matuszewski Sławomir;

Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz;Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska
Krystyna

-  przeciwnych nie było
-  wstrzymujących nie było

Radni wyrazili  zgodę na wykreślenie z porządku obrad punktu 5.7 w sprawie opłaty
targowej.

Radni uwag nie zgłosili.
   

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:
- 12 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;
Królikowski Adam;  Iwona Stanka; Jerzy Sawicki,  Matuszewski Sławomir;

Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz;Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska
Krystyna

-  przeciwnych nie było
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-  wstrzymujących nie było

Przyjęto  porządek  obrad  XXIV  sesji  Rady  Gminy  w/g  następującego
wyszczególnienia:

1.  Otwarcie – stwierdzenie prawomocności obrad;

2.  Przyjęcie porządku obrad;
3.  Przyjęcie protokołu z XXIII sesji Rady Gminy;
4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami:
4.1 informacje o przebiegu realizacji uchwał podjętych na XXII oraz XXIII sesji Rady Gminy
4.2 informacja o przetargach ogłaszanych przez gminę 
5. Podjęcie uchwał  przez  Radę Gminy Grunwald:
5.1  w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata 2020 – 2032;
5.2  w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok;
5.3  w sprawie przyjęcia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Grunwald
5.4 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia na powierzenie Gminie Grunwald  w 2020 roku
zadań  zleconych  z  zakresu  administracji  rządowej,  dotyczących  obowiązku  utrzymania   grobów    i
cmentarzy wojennych

5.5  w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zabytkami Gminy Grunwald 2020-2023
5.6  w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury
5.7   w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych
działek  39/4,  39/5,  39/6,  39/7  i  części  działek  39/11,  39/13  i  39/12  obręb
Gierzwałd w trybie przetargu nieograniczonego  
6. Wolne wnioski i informacje;
7. Interpelacje i zapytania;

8 .  Zamknięcie sesji.

Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 3. 

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-  kolejny  punkt
porządku obrad dotyczy przyjęcia protokółu z XXIII sesji.  Protokół był dostępny w
biurze  rady.  Radni  otrzymali  na  swoje  skrzynki  posiedzenia.pl.  Proponuję  przyjąć
protokół XXIII/2020 z dnia 13 maj 2020 roku bez odczytywania.

Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;
Królikowski Adam;  Iwona Stanka; Jerzy Sawicki,  Matuszewski Sławomir;

Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz;Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska
Krystyna

-  przeciwnych nie było

-  wstrzymujących nie było

przyjęła  bez odczytywania  protokół  z  XXIII/2020 z dnia  13 maj  2020r.  sesj i  Rady
Gminy Grunwald.
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Ad pkt.  4 , 4.1 oraz 4.2
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-  kolejny  punkt
sprawozdanie międzysesyjne, poprosiła wójta o przedstawienie informacji.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  przywitał  wszystkich  obecnych  oraz
przedstawił sprawozdanie międzysesyjne od 27 kwietnia 2020r. do 28 maj 2020r. 
Sposób realizacj i  Uchwał  z  XXII oraz XXIII Sesj i  Rady Gminy:

 XXII/172/2020  w  sprawie  przyjęcia  programu  opieki  nad  zwierzętami
bezdomnymi  oraz  zapobiegania  bezdomności  zwierząt  na  terenie  Gminy
Grunwald  na  2020  rok  -  ogłoszony:  21.05.2020  w  Dzienniku  Urzędowym
warmińsko-mazurskiego.

 XXII/173/2020  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  utrzymania  czystości  i
porządku  na  terenie  Gminy  Grunwald  –  rozstrzygnięcie  nadzorcze
uchylający w całości  uchwałę,  projekt po poprawkach wraca na XXIV sesję.

 XXII/174/2020  w  sprawie  przyjęcia  Programu  Ochrony  Środowiska  dla
Gminy  Grunwald  na  la ta  2019-2022  z  perspektywą  na  lata  2023-2026  –
weszła  w życie z  dniem podjęcia.

 XXII/175/2020  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  XXXVIII/222/2017  Rady
Gminy Grunwald  z  siedzibą  w Gierzwałdzie  z  dnia  31 marca 2017r.  sprawie
umieszczania  reklam  na  terenach,  budynkach  i  innych  obiektach  i
urządzeniach  komunalnych  oraz  pobierania  z  tego  tytułu  opłat  -  uchwała
przekazana do nadzoru prawnego Wojewody Warmińsko-Mazurskiego.  

 XXII/176/2020  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  opieki  nad
zabytkami  Gminy  Grunwald  2020-2023  –  po  konsultacjach  z  pracownikiem
nadzoru  prawnego  wojewody  projekt  wraca  ponownie  po  poprawkach  na
XXIV sesję.

 XXII/177/2020  w  sprawie  przystąpienia  do  opracowania  Wieloletniego  Planu
Inwestycyjnego Gminy Grunwald -weszła w życie z dniem podjęcia.

 XXII/178/2020  w  sprawie  umorzenia  pożyczki  dla  Ochotniczej  Straży
Pożarnej  we Frygnowie – weszła w życie  dniem podjęcia  z XXIII.  

 XXIII/179/2020  w  sprawie  odwołania  przewodniczącego  Rady  Gminy  –
weszła  w życie z  dniem podjęcia.

 XXIII/180/2020 w sprawie wyboru przewodniczącego Rady Gminy – weszła
w życie z dniem podjęcia.

Na złożony wniosek przez Wójta  Gminy Grunwald,  Zarząd Narodowego Funduszu
Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej   udzieli ł  dofinansowania  w  formie
dotacj i  do  kwoty  51  915,00  zł  na  zadanie  pod  nazwą  „Usuwanie  odpadów  z  foli i
rolniczych,  siatki  i  sznurka  do  owijania  balotów,  opakowań  po  nawozach  i  typu
Big  Bag”  w  ramach  zadania  poddanych  odzyskowi  lub  unieszkodliwieniu   103,83
Mg odpadów.
Przygotowano  i  ogłoszono  na  stronie  internetowej  Gminy  Grunwald  procedurę
udzielenia  zamówienia  publicznego  na  zakup  sprzętu  elektronicznego  do  Urzędu
Gminy  Grunwalda  (1  komputer  / laptop,  1  niszczarka,  1  urządzenie
wielofunkcyjne i  1 drukarka)  ze środków akcyzy.
Rozstrzygnięto  procedurę  udzielenia  zamówienia  publicznego  w  trybie  przetargu
nieograniczonego  na  realizację  dostawy  sprzętu  komputerowego  do  szkół  w
ramach zadania pn.  „Zdalna Szkoła w Gminie Grunwald”.  Planowane do real izacj i
przedsięwzięcie  będzie  w  całości  f inansowane  ze  środków  Europejskiego
Funduszu  Rozwoju  Regionalnego,  w  ramach  Programu  Operacyjnego  Polska
Cyfrowa  na  lata  2014-2020.  Wniosek  o  przyznanie  grantu  Oś.  I  Powszechny
dostęp  do  szybkiego  internetu,  działanie  1.1  wyeliminowanie  terytor ialnych
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różnic  w  możliwości  dostępu  do  szerokopasmowego  internetu  o  wysokich
przepustowościach,  inwestycja zdalna szkoła.  
Rozstrzygnięto  procedurę  zapytania  ofertowego  na  wykonanie  usługi  projektowej
polegającej  na  wykonaniu  dokumentacj i  projektowej  i  kosztorysowej  z
wymaganymi  uzgodnieniami  na  „Rozbudowę  sieci  wodociągowej  w  miejscowości
Kiersztanowo obręb Kiersztanówko.
Zlecono bieżącą naprawę oświet lenia  ulicznego w Kiersztanowie.
Dnia  8  maja  2020  roku  powołano  Komisję  Konkursową  do  rozpatrywania
wniosków złożonych  w otwartych  konkursach  ofert  dotyczących  upowszechniania
kultury  fizycznej  i  sportu  w  sekcjach:  lekkoatletyki,  pi łki  nożnej  i  tenisa
stołowego.  W  otwartym  konkursie  ofert  do  każdej  sekcj i  wpłynęła  jedna  oferta
złożona  przez  Gminny  Klub  Sportowy  "Grunwald"  z  siedzibą  w  Gierzwałdzie.
Dofinansowanie  Gminy  Grunwald  na  realizację  zadań  publicznych  w  zakresie
upowszechniania kultury fizycznej  i  sportu przedstawiają się następująco:

a)  dla sekcj i  lekkoatletyki – dotacja w kwocie 20 000,00 zł ,
b) dla  sekcj i  piłki  nożnej  – dotacja w kwocie 55 000,00 zł ,
c)  dla sekcj i  tenisa stołowego – dotacja w kwocie 5 000,00 zł .

Wydano  dwie  decyzje  o  podziale  działek  jedna  obręb  Korsztyn  druga  obręb
Stębark.  
Podpisano  umowę  adopcyjną  o  adopcję  psa  z  tymczasowego  domu  opieki  nad
zwierzętami w Gierzwałdzie  w opiekę do Gdańska.
Pobrano  9  prób  wody  kontrolnych  z  stacj i  uzdatniania  wody  do  anal izy  oraz
ścieków  z  oczyszczalni  Gierzwałd  i  Zybułtowo  wyniki  badań  zgodne  z
pozwoleniami i  normami.
Wydano 6 warunków technicznych na przyłączenie budynków do wody i  ścieków.
Sprawozdanie z działalności GOK, w czasie  panującej  pandemii  wykonywał swoje
obowiązki  oraz  realizował  plan  pracy   w  ramach  możliwości.  W  okresie
międzysesyjnym  trwają  prace  remontowe  pomieszczeń  oraz  konserwacja  sprzętu
muzycznego.  GOK  w  ramach  własnych  środków  utworzył  czytelnie  i  została  ona
oddana  do  użytku.  Rozstrzygnięto  konkurs  muzyczny  oraz  l i teracki,  rozdano
nagrody  dla  zwycięzców.  Przekazano  podziękowania  osobom  wspierającym  akcję
szycia maseczek. Przeprowadzono inwentaryzację świetl ic.  
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski- poprosi ł  o  przedstawienie  sprawozdania
z działalności  RGKiM Kierownika Józefa Nowakowskiego.
Radni  uwag nie zgłosi l i .
Kierownik  RGKiM-  pan  Józef  Nowakowski  –  przywitał  obecnych  na  sesj i ,
przedstawił sprawozdanie z odwołalności RGKiM:

 Usunięto awarię na sieci wodnej w Dylewie.
 Przygotowano teren, wylano płytę i zamontowano garaż w Dylewie.
 Usunięto awarię na sieci wodnej w Zybułtowie.
 Usunięto awarię na sieci wodnej w Pacółtowie.
 Wykonano rozprowadzenie wody do działek w Gierzwałdzie 
 Wykonano stół z ławkami pod wiatę w Stębarku.
 Montaż obrzeży, rozplantowanie gruzu i piasku z cementem oraz ułożenie kostki brukowej-

wiata w Dylewie.
 Udrożniono kanalizację w Mielnie (ośrodek Jezuitów).
 Sprzątanie, równanie i posianie trawy na bazie w Gierzwałdzie.
 Wyremontowano pomieszczenie w szkole w Stębarku.
 Wysprzątano cmentarz w Mielnie (zgrabienie liści, koszenie trawy, przycięcie krzewów, ma-

lowanie krzyży, zamontowanie słupków z łańcuchami).
 Wykonano i zamontowano 2 tablice ogłoszeń w Zybułtowie i  Pacółtowie.
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 Wyczyszczono laguny na oczyszczalni ścieków w Gierzwałdzie. Stwierdził, że dba o stan
oczyszczalni  w  ramach  możliwości,  ale  potrzeba  inwestycji  aby można  było  podłączać
mieszkańców. Na chwilę obecną nie ma możliwości dodatkowych podłączeń, brak zbiornika
retencyjnego dlatego wyczyszczono lagunę i można część ścieków z poletka skierować do
laguny. Zaapelował aby rozbudować tą oczyszczalnię aby można było oczyszczać ścieki, bo
na chwilę obecną nie można przyjmować dodatkowych ilości. Poprosił aby jak najszybciej
zorganizować środki finansowe na rozbudowę oczyszczalni. 

 Wyremontowano i pomalowano beczkę do przewozu wody pitnej dla mieszkańców.
 Wywieziono osad z oczyszczalni ścieków w Zybułtowie.
 Położono 20 m PE ɸ30 w Zybułtowie (wymiana rury stalowej na PEɸ30 w celu zwiększenia

ciśnienia).
 Położono przewód elektryczny i  założono lampy w wyremontowanym pomieszczeniu w

szkole w Stębarku.
 Wykoszono  trawę,  pomalowano  studnię  głębinową  przy  hydroforni,  placu  zabaw

w Rychnowskiej Woli.
 Wyczyszczono  przepompownię,  wykoszono  trawę  na  hydroforniach  w  Pacółtowie

i Pacółtówku.
 Wykoszono trawę i pomalowano studnię głębinową przy hydroforni w Kiersztanowie.
 Wykoszono trawę, pomalowano ławki i stoły, oczyszczono poletko do gry- teren rekreacyj-

ny przy jeziorze w Mielnie.
 Wyremontowano przepompownie ścieków, założono nową siatkę ogrodzeniową, pomalowa-

no bramę w Mielnie przy ośrodku Krokodyl.
 Wykoszono trawę na placu zabaw i przepompowni ścieków w Tymawie.
 Wykoszono trawę na oczyszczalni ścieków, przepompowniach oraz rowu odprowadzającego

ścieki oczyszczone  z Zybułtowa do rzeki Marózki.
 Wykoszono trawę na hydroforni  i przy studniach głębinowych w Grunwaldzie.
 Wykoszono trawę na hydroforni w Łodwigowie.
 Usunięto awarię na sieci wodnej w hydroforni w Gierzwałdzie.
 Wymieniono wodomierz ɸ80 w Łodwigowie pomiar wody dla miejscowości Logdowo).
 Wymieniono wodomierz ɸ40 w Zybułtowie (gospodarstwo rolne).
 Wymieniono zawór na sieci wodnej w Zapiece.

Ad pkt. 5
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-  kolejny  punkt  to
podjęcie uchwał przez Radę Gminy:

5. 1.  w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy Grunwald na lata
2020-2032.

Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zapytała  o  zwiększenie  w  kwocie  7  tys  zł
w dziale Wytwarzanie i zaopatrywanie w energię elektryczną, gaz i wodę.

Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że
wyrównała na podstawie 2019 roku gdyż wykonanie było większe.  
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –  zapytała  o  wzrost  za  dostarczanie  wody,
czy wynika to z planów montażu liczników .
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  ma  to
związek z wykonaniem za 2019 rok. 
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Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska  –   zapytała  o  wpływy  z  podatków  dlaczego
jest tak duży wzrost.
Skarbnik  Gminy  Grunwald-  pani  Sylwia  Kierebińska-  odpowiedziała,  że  też  ma
to związek z wykonaniem w 2019 r.,  zostało wyrównane.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  stwierdził,  że  projekt  budżetu  przygotowuje  się  na
podstawie  roku  poprzedniego.  Zapytał  na  ile  etatów  przeznaczone  są  środki  na
wynagrodzenia działalności sportowych 92 tys zł.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  92  tys.  zł  jest   na
całość  działalności  Grunwaldzkiego  Centrum  Sporu  Rekreacji  i  Turystyki  a  nie
tylko na wynagrodzenia. 
Radny –  pan Ryszard Bala-  stwierdził,  że  nie  można  przeanalizować  ile  środków
jest przeznaczonych na wynagrodzenia i ile na inne działania.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  zapytał  z  jakich  powodów  został  zwolniony
Kierownik Centrum Sportu Rekreacji i  Turystyki.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że  dokumentacja  znajduje
się w aktach osobowych pracownika.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-   stwierdził,  że  nie  jest  to  odpowiedź,  gdyż  nie  ma
wglądu  w  akta  osobowe,  a  kierownik  centrum  był  bezpośrednim  podwładnym
wójta,  wiec wójt powinien wiedzieć z jakiego powodu został  zwolniony.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-   zaproponował  aby  wystosował
zapytanie za pośrednictwem przewodniczącego.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  oznajmił,  że  w  tym  wypadku  wójt  nie  udzielił
informacji  radnym  oraz  mieszkańcom  o  przyczynach  wypowiedzenia  umowy.
Zapytał  na  jakim  etapie  jest  konkurs  w  sprawie  powołania  nowego  kierownika
Centrum Sportu Rekreacji i  Turystyki.
Wójt Gminy – pan Adam Szczepkowski-  odpowiedział,  że ogłoszony konkurs nie
wyłonił  kierownika  i  ogłoszony  będzie  drugi,  na  chwilę  obecną  wójt  pełni
obowiązki kierownika.
Radni więcej uwag nie zgłosili.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-  odczytała  projekt
uchwały  w sprawie  zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Gminy Grunwald  na
lata 2020-2032.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;
Królikowski Adam;  Iwona Stanka; Jerzy Sawicki,  Matuszewski Sławomir;

Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz;Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska
Krystyna

-  przeciwnych nie było

-  wstrzymujących nie było

podjęła  uchwałę  nr  XXIV/181/2020   w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy
Finansowej Gminy Grunwald na lata 2020-2032.

5.2       w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok;
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Wiceprzewodnicząca Rady Gminy- pani  Krystyna Zwalińska-   odczytała  projekt
uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Grunwald na 2020 rok.
Radni uwag nie zgłosili.  

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;
Królikowski Adam;  Iwona Stanka; Jerzy Sawicki,  Matuszewski Sławomir;

Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz;Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska
Krystyna

-  przeciwnych nie było

-  wstrzymujących nie było

podjęła  uchwałę  nr  XXIV/182/2020  w  sprawie  budżetu  Gminy  Grunwald  na
2020 rok.

5.3        w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie
Gminy Grunwald
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-  odczytała  projekt
uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu  utrzymania  czystości  i  porządku  na
terenie Gminy Grunwald.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;
Królikowski Adam;  Iwona Stanka; Jerzy Sawicki,  Matuszewski Sławomir;

Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz;Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska
Krystyna

-  przeciwnych nie było

-  wstrzymujących nie było

podjęła  uchwałę  nr  XXIV/183/2020  w  sprawie  przyjęcia  Regulaminu
utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Grunwald.

5.4        w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  na  powierzenie  Gminie
Grunwald         w  2020  roku   zadań  zleconych  z  zakresu  administracj i  rządowej,  dotyczących
obowiązku       utrzymania  grobów   i  cmentarzy wojennych.

Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-  odczytała  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  porozumienia  na  powierzenie  Gminie
Grunwald   w  2020  roku   zadań  zleconych  z  zakresu  administracj i  rządowej,  dotyczących
obowiązku utrzymania  grobów   i  cmentarzy wojennych.
Radni uwag nie zgłosi li .

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;
Królikowski Adam;  Iwona Stanka; Jerzy Sawicki,  Matuszewski Sławomir;
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Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz;Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska
Krystyna

-  przeciwnych nie było

-  wstrzymujących nie było

podjęła  uchwałę  nr  XXIV/184/2020  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie
porozumienia  na  powierzenie  Gminie  Grunwald   w  2020  roku   zadań  zleconych  z
zakresu  administracji  rządowej,  dotyczących  obowiązku  utrzymania   grobów    i
cmentarzy wojennych.

5.5.        w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  opieki  nad  zabytkami  Gminy
Grunwald 2020-2023.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-  odczytała  projekt
uchwały  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu  opieki  nad  zabytkami  Gminy
Grunwald 2020-2023.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;
Królikowski Adam;  Iwona Stanka; Jerzy Sawicki,  Matuszewski Sławomir;

Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz;Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska
Krystyna

-  przeciwnych nie było

-  wstrzymujących nie było

podjęła  uchwałę  nr  XXIV/185/2020  w  sprawie  przyjęcia  Gminnego  Programu
opieki nad zabytkami Gminy Grunwald 2020-2023.

5.6        w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji  kultury
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-  odczytała  projekt
uchwały w sprawie zamiaru połączenia samorządowych instytucji kultury.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;
Królikowski Adam;  Iwona Stanka; Jerzy Sawicki,  Matuszewski Sławomir;

Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz;Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska
Krystyna

-  przeciwnych nie było

-  wstrzymujących nie było

podjęła  uchwałę  nr  XXIV/186/2020  w  sprawie  zamiaru  połączenia
samorządowych instytucji  kultury.

5.7         w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych
działek  39/4,  39/5,  39/6,  39/7  i  części  działek  39/11,  39/13  i  39/12  obręb
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Gierzwałd w trybie przetargu nieograniczonego.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-  odczytała  projekt
uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  nieruchomości  niezabudowanych
działek  39/4,  39/5,  39/6,  39/7  i  części  działek  39/11,  39/13  i  39/12  obręb
Gierzwałd w trybie przetargu nieograniczonego.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  zapytał  co  z  pozostałymi  częściami  działek  39/11,
39/13  oraz  39/12,  które  nie  jest  objęte  sprzedażą.  Czy  z  te  części  działek  będzie
można zagospodarować, czy będą to nieużytki.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  na  tych  częściach
postawione  są  garaże,  na  które  nie  ma  podpisanych  umów  dzierżawy i  zostanie  to
uporządkowane.
Radni uwag nie zgłosili.

Rada Gminy w głosowaniu jawnym:

- 12 głosami za: Bala Ryszard; Gutowska Halina; Kamińska Małgorzata;
Królikowski Adam;  Iwona Stanka; Jerzy Sawicki,  Matuszewski Sławomir;

Napłoszek Zbigniew; Nowicki Dariusz;Szewczak Piotr; Ziejewska Ewa; Zwalińska
Krystyna

-  przeciwnych nie było

-  wstrzymujących nie było

podjęła  uchwałę  nr  XXIV/187/2020  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż
nieruchomości  niezabudowanych  działek  39/4,  39/5,  39/6,  39/7  i  części  działek
39/11, 39/13 i  39/12 obręb Gierzwałd w trybie przetargu nieograniczonego.

Ad pkt. 6.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-   kolejny  punkt
wolne wnioski i informacje.
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  o  sekcje  sportowe,  czy  konkursy
zostały rozstrzygnięte,  czy zostały podpisane umowy z trenerami.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-   odpowiedział,  że  umowy  są
przygotowane  i  w  najbliższy  poniedziałek  jest  spotkanie,  na  którym  zostaną
podpisane.  
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  o  nowo  powstałą  sekcję  sportową
kickboxing, jakie jest finansowanie.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-   odpowiedział,  że  podpisane  zostały
umowy  zlecenia  na  3  miesiące  aby  sprawdzić  czy  będą  chętni.  Jeżeli  nie  będzie
chętnych  to  nie  będzie  kontynuowane.  Finansowanie  w  ramach  działalności
Centrum Sportu, Rekreacji i  Turystyki.  
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  punkty  selektywne  zbiórki  śmieci
do kiedy można z nich korzystać.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-   odpowiedział,  że  od  1  czerwca  2020r.
każdy powinien już we własnym zakresie.
Radna  –  pani  Małgorzata  Kamińska-  zapytała  o  datę  rozwożenia  worków  na
śmieci przez RUDNO.
Radna-  pani  Halina  Gutowska-  odpowiedziała,  że  jeżeli  nie  będzie  worków  to
można opisać worki np. markerem i segregować śmieci.
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Radna-  pani  Ewa  Ziejewska-  poinformowała,  że  zarząd  województwa  podzieli ł
środki  na  wsparcie  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  w  regionie  na  zakup  sprzętu
ratowniczego,  na  budowę  remiz  strażackich  ok  600  tys.  zł,  na  zakup  samochodów
strażackich  ok  300  tys.  zł,  ale  na  wykazie  nie  ma  Gminy  Grunwald,  zapytała
dlaczego nie starał się o te środki.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  nie  składał  wniosku
gdyż  dofinansowanie  było  na  300  tys.  zł  i  nie  można  łączyć  z  innymi  dotacjami.
Uzyskane  dofinansowanie  jest  z  dwóch  źródeł  w  łącznej  kwocie  440  tys.  zł,  więc
jest wnioskowaliśmy o bardziej  korzystne warunki.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  zapytał  na  jakim  etapie  są  prace  nad  raportem  o
stanie gminy.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział,  że  prace  trwają.  Termin
został  przedłużony  do  31  lipca  2020  roku  i  na  pewno  w  terminie  Rada  Gminy
otrzyma raport.
Radny-  pan  Jerzy  Sawicki-  zadał  pytanie  Radnym  oraz  Wójtowi  czy  będą  środki
na  naprawę  dróg  w  Domkowie.  Droga  nie  była  remontowana  przez  gminę  od
dawna,  własnymi  siłami  mieszkańcy łatają  dziury  ale  nie  ma  to  efektów.  Dlaczego
Radni chcą oddłużać gminę kosztem mieszkańców.
Radny –  pan Ryszard Bala-  zwrócił  się  do  Rady Gminy aby w najniższym czasie
zorganizować  spotkanie,  na  którym  zostałaby  omówiona  kolejność  czynności
związana  z  podjęciem  uchwał  w  sprawie  absolutorium  oraz  udzielenia  wotum
zaufania.  Terminy  zostały  przesunięte  i  zaburzyło  to  plany  pracy  komisji  i  rady,
dlatego  należy  przed  planowaniem  wakacji  ustalić  nowe  terminy,  w  jakich
będziemy obradowali.  
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  odpowiedział  radnemu  Jerzemu
Sawickiemu,  ze  drogi  w  gminie  nie  są  w  najlepszym  stanie  i  każdy  do  widzi.
Własnymi  siłami  naprawiane  są  drogi,  w  ostatnim  czasie  były  wysyłana
wyrówniarka  ale  to  poprawiło  warunki  tylko  na  chwilę.  Przypomniał,  że  na
ostatniej  sesji  proponował  rozwiązanie,  które  poprawiłoby  warunki  życia
mieszkańcom gminy,  czyli  emisja obligacji.  Oznajmił,  ze radni nie zdecydowali  się
na ten krok i dlatego nie ma konkretnych napraw tylko estetyczne naprawy.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-   odniósł  się  do  wypowiedzi  wójta,  że  obligacje  będą
oprocentowane  o  połowę  niżej  niż  zaciągnięte  kredyty.  W  internecie  można
odszukać  zestawienia  spłat  zadłużenia  obecnego  stanu  i  po  emisji  obligacji  na
9 mln.  Zestawienia  te  są  mało  czytelne  i  pokazują  spłatę  w  sposób  degresywny,
czyli  zmniejszają  się  kwoty  kredytów,  raty  i  odsetki.  Oświadczył,  że
przeanalizował  i  wywnioskował,  że  wydatki  na  obsługę  obecnego  długu  9  032  000
zł  po  podzieleniu  na  13 lat  wyniosłoby 206  000 zł  rocznie,  a  po  emisji  obligacji  w
kwocie  9 000 000  zł  wydatki  wyniosłyby  202  000  zł  rocznie.  To  tylko  4  000  zł
różnicy w skali roku, więc informacja,  że oprocentowanie obligacji jest mniejsze 
Kwotę obecnego długu w wysokości 9 mln zł  dzieląc na 13 równych rat  otrzymamy
ratę w wys. 700 tys. zł. ,  a po emisji obligacji  kwotę długu w wysokości 11,5 mln zł
dzieląc  na  15 rat  otrzymamy ratę  w wysokości  770 tys.  zł.  Byłaby to rata  o  70 tys.
zł  większa.
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Stwierdził,  że  wójt  nie  przedstawił  żadnego  wyliczenia  dotyczącego  korzyści
wynikających  z  emisji  obligacji.  Opowiada,  że  oprocentowanie  obligacji  jest
niższe o połowę nic nie wnosi.
Wójt  Gminy  –  pan  Adam  Szczepkowski-  stwierdził,  że  radny  Ryszard  Bala
przedstawił  przekłamany  obraz  emisji  obligacji.  Przypomniał,  że  początkowo
planowano  emisję  14  000  000  zł  i  zestawienie  dotyczyło  tych  kwot.  Koszta
utrzymania  długu  nie  wzrosłaby  a  dodatkowo  wykonano  inwestycje,  które
spowodowałyby  rozwój  gminy  oraz  przyniosłyby  dodatkowe  dochody.  Stwierdził,
że  byłoby  większe  prawdopodobieństwo  przyciągnięcia  inwestorów  ale  w  chwili
obecnej  nie  ma  możliwości  ze  względu  na  złą  jakość  sieci  wodociągowej.
Oznajmił,  że  inwestycje są robione dla  przyszłych pokoleń aby pozostały w gminie
a  może  nawet  ściągnięcie  nowych  mieszkańców.  Radni  nie  powinni  się  bać
rozwoju,  inne  gminy  realizują  inwestycje  dzięki  emisji  obligacji  i  się  rozwijają.
Gmina  Grunwald  zostanie  w  tyle  i  będziemy  narzekać  i  zazdrościć  innym,  jeżeli
nie  będziemy się  rozwijać  to  biedzimy się  uwsteczniać.  W chwili  obecnej  1  mln  zł
jest  dużo  ale  za  kilka  lat  będzie  o  wiele  mniej  wart.  Przypomniał,  że
termomodernizacja  w  roku  2016  miała  kosztować  480  tys  zł  a  w  chwili  obecnej
wzrosło. 
Więcej uwag nie zgłoszono

Ad pkt. 7.
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-  kolejny  punkt
interpelacje i zapytania.
Radny  –  pan  Ryszard  Bala-  pogratulował  wiceprzewodniczącej  Krystynie
Zwalińskiej  sprawnego prowadzenia obrad. 
Radni uwag nie zgłosili.

Ad pkt. 9. 
Wiceprzewodnicząca  Rady  Gminy-  pani  Krystyna  Zwalińska-  - wobec
zrealizowania  porządku  obrad,  Wicep rzewodnicząca  Rady Gminy  zamknęła   XXIV
sesje Rady Gminy Grunwald.
 

Protokołowała Wiceprzewodnicząca Rady Gminy

Iwona Mikołajczak Krystyna Zwalińska
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